
Doetinchem, 11 oktober 2023

Geacht college, leden van de gemeenteraad, meneer de voorzitter,

Ik ben Rob Lureman en spreek in namens de Stichting Industrieel Erfgoed Gelderland
Flevoland (SIEGF). Voorzitter, de in brede kring betreurde sloop van het Nemaho-complex
heeft de kwetsbaarheid van nog niet beschermd erfgoed onderstreept. Gelukkig zijn wij tot de
datum van deze raadsvergadering niet overvallen met nog meer onverwachte sloopgevallen
van Cultuur Historisch Waardevolle panden of objecten.

Immers, wat juist niet werd beoogd, gebeurde bij de Nemaho. Ook al is alles volgens de
regels gegaan, het deed om een in de Gelderlander van 21 augustus geciteerd raadslid aan te
halen 'knullig' aan. Aan de andere kant heeft, hoe navrant ook, de vele publiciteit de
naamsbekendheid van de CHW-status, en de objecten op die lijst, aanzienlijk vergroot.
Vroeger wist iemand wat het was, nu hoor je 'O, CHW-lijst'. Hopelijk leidt dat tot meer
interesse en waardering voor het Doetinchemse erfgoed.

Wij hebben onze waardering uitgesproken over wat nu, ter beeld- en besluitvorming, op tafel
ligt. De CHW-lijst, met het daaraan gekoppelde sloopvergunningenstelsel, biedt een zekere
mate van bescherming en daar zijn we blij om, al vinden we het voor de toppers niet
toereikend.
De bijhorende, zeer lezenswaardige beschrijvingen van geselecteerde objecten verdienen een
breed publiek om Doetinchem nog beter te leren kennen. We zijn verheugd dat de lokale
overheid daarop inspeelt middels de wekelijkse gemeentepagina in Het Vizier met de rubriek
'Doetinchemse panden met een bijzonder verhaal'.

Waar wij grote waarde aan hechten, en dat kunnen we niet genoeg benadrukken, is uw
toezegging, op de pagina's 16, 17 en 19 van uw antwoord op de aanbevelingen van de
inspraakreactie van onze stichting, Heemschut en Deutekom voor het ontwikkelen van
separaat beleid wat betreft bescherming van de toppers op de CHW-lijst. Die kunnen, als
dat beleid gestalte krijgt en het advies is positief, wat ons betreft de status krijgen van
gemeentelijk monument. We hopen qua ontwikkeling van dit beleid op een spoedige start.

De intrinsieke waarde qua bescherming van een gemeentelijk monument is veel
verstrekkender en de sloop daardoor moeilijker dan van de CHW-objecten, waarbij vooral het
behoud van het exterieur voorop staat. Onze stichting en de andere twee verenigingen hebben,
met namen van toppers, al enige schoten voor de boeg gelost. De voordracht is een aparte
procedure, wij staan vooraf open voor overleg.

Daar wil ik het bij laten. Ik hoop dat wij zoiets als met de Nemaho niet nog eens hoeven mee
te maken. Ik dank u voor uw aandacht en wil, als daar behoefte aan is, vragen uwerzijds graag
beantwoorden.
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